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  5' פרוטוקול מס

  ץ"מישיבת המועצה הציבורית שליד תנועת אומ
  2010 במרץ 9, ע"תש באדר 'כג, שלישייום 

  אביב-תל

  

  :סדר היום

  .הקמת מרכז לחקר השחיתות) 1

  דיווח על פעילות ועדות המשנה של המועצה) 2

  ץ"צעירי תנועת אומ) 3

  ץ"גיוס תרומות למען פעילות תנועת אומ) 4

   במאבק נגד האלימותץ"השתלבות אומ) 5

  שונות) 6

 

  :יםכחונ

ד מרדכי "עו, אבי וינברום' פרופ, גדעון ביגר' פרופ, עמוס אריכאמר , רחל אמרני' גב: חברי המועצה

  ד שמואל שנהר"עו, מיכאל קורינאלדי' ד פרופ"עו, רוני סרנת, עד חריש-ד גיל"עו, וירשובסקי

 

  יעקב מאור, ר רן כוחן"ד,  אראלה גולן,ברדדב גולד, דליה גאון, אריה אבנרי: ץ"נציגי אומ

  ספינקא דביר, גד רמי גרינבר"עו: אורחים

  

  אורה רובינשטיין: המועצהמרכזת 

  פרומר-קרן פורת: רשמה וערכה

  

  

  

  

  : מרכזת המועצה-אורה רובינשטיין 

  .עירמודיעה שהערב נעסוק בעיקר בענייני חינוך ושנמצאים עמנו נציגי הדור הצ. מברכת את הנוכחים

  

  :ץ"ר הנהלת אומ" יו–אריה אבנרי 

על זכייתו בפרס נשיא המדינה לזכרו של , מיכאל קורינאלדי' פרופ, ר המועצה הציבורית"מברך את יו

-ה' הטקס יתקיים בבית הנשיא ביום ג. בזכות מחקר שערך על קהילות ישראל, יצחק בן צבי המנוח

  .11:00 בשעה 16/3

האחת נגד מינויה של גליה מאור . ץ"ץ שתי עתירות לבג"שה אומ הגי2010מעדכן שבחודש פברואר 

  .ד שמואל שנהר"את העתירה הגיש בהתנדבות חבר המועצה עו. ר דירקטוריון בנק לאומי"לתפקיד יו

  .ד אורי מסר בפרשיות ראש הממשלה לשעבר אהוד אולמרט"העתירה השניה הוגשה כנגד עו

ה וביקשה ממנו להעמיד לדין את אביגדור ליברמן ץ אל היועץ המשפטי לממשל"בנוסף פנתה אומ

  .בשל הפרשיות החדשות בהן הוא לכאורה מעורב

: עוסקת לאחרונה בנושאים, כ לשעבר אראלה גולן"בראשותה של ח, ץ"השלוחה החברתית של אומ

, )י"הר(נושאים רפואיים בשיתוף מול הסתדרות הרופאים , )38א "תמ(התגוננות כנגד רעידות אדמה 

  .הלות לא תקינה של סגן שר הבריאות ועודהתנ
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ץ שוקדת "אומ. מוסדות אליהם פנינו בקריאה לשיתוף פעולה להקמת מרכז לחקר השחיתות לא נענו

להכנת תכנית אופרטיבית למאבק למניעת תופעת השוחד בחברות , בסיועם של מומחים, בימים אלה

את דרכן להצטרפות לארגון המדינות במטרה לסלול , ישראליות הפועלות בשוק ההון הבינלאומי

  . זה יכול להוות מעין כרטיס כניסה לשיתוף פעולה עם חברות שונות.OECDהמתפתחות 

  .להציג את הפרויקט החינוכי, ר רן כוחן"ד, ץ"מבקש מחבר הנהלת אומ

  

  :ר רן כוחן"ד

העביר את  הכוונה היא ל–" השחיתות השלטונית והציבורית ודרכי המאבק בהן"מדובר בפרויקט 

קיבלנו רוח .  המובניתתכנית הלימודיםבמסגרת ברחבי המדינה ' יא-'בקרב תלמידי כיתות יהנושא 

ר שמשון "ד, ל משרדו"גם מנכ. 2009ץ לשנת "חתן אות אומ, גבית אוהדת משר החינך גדעון סער

בד שנים ע. עומד בראש פרויקט זה, ץ"חבר תנועת אומ,  שלמה צחר.נתן את ברכתו לפרויקט, שושני

 .הפרויקט עדיין נמצא בשלבי גיבוש ראשוניים. מכיר היטב את המערכת, רבות במשרד החינוך

דיון על , שיחה, הרצאה(הרעיון הוא הכנת תכנית שתכלול כמה אופנים של מתודיקה להעברת הנושא 

-כז ביתכאשר בסופו של דבר העניין יסתכם ביום מרו) ניתוחי אירועים אקטואליים, דילמות מוסריות

או מרצים ממתנדבים /לא ברור עדיין אם צוות המורים ינחה את התהליך ו. ספרי המוקדש לנושא

  .מקווים שבשל חשיבות הנושא יימצאו משקיעים. הפרויקט איננו זול. ץ"מטעם אומ

נמצאים עם .  הונג קונג ואנגליה–בעולם ישנן שתי מדינות שהכניסו את הנושא לסדר היום החינוכי 

  .בקשר בכדי ללמוד מנסיונןשתיהן 

כיום אנו כבר מקבלים פניות פרטניות מבתי ספר שמבקשים לקיים שיחה במסגרת שעת מחנך או 

הוא בעיקר האדם שמקיים את , ר התנועה"יו, אריה אבנרי. ץ"שעת חברה בנושאים בהם עוסקת אומ

  . ככל שהפניות תגברנה נפנה אל חברים נוספים.המפגשים האלו עם בני הנוער

היא יום מרוכז של , והכוונה היא לשחזר אותה פעמים נוספות, פעילות נוספת שהתקיימה בינואר

 בני נוער בארגונה של חברת המועצה רחל 300ת בו השתתפו "גוריון בפ- אזרחות פעילה בתיכון בן

  .בוריתץ והמועצה הצי"רחל דולב ורן כהן השתתפו באירוע זה כנציגי אומ, רן כוחן, יעקב מאור. אמרני

  

  :עצהור המ"מ יו" מ– וירשובסקי ד מרדכי"עו

חושב שייתכן והיום הנושא שבעיקר מדאיג את ההורים היא . נכונה ומחושבת, הגישה מאד מבורכת

  .למעשה מדובר בהתפוררות מוסרית מגיל צעיר. השחיתות האישית המביאה לאלימות

  

  :ץ חברתי"ר שלוחת אומ" יו–אראלה גולן 

ץ חברתי היא שהפעילות למען הצדק החברתי היא לא פחות חשובה "ת אומאחת הסיבות להקמ

  .ץ למען המנהל התקין ולמיגור השחיתות השלטונית"מעיסוקה של אומ

  

  :גדעון ביגר' פרופ

ץ "שואל אם בשלב זה אומ. הקשר עם שר החינוך הוא חשוב מאד. מברך על הדברים החשובים

מנסיונו יודע . נראה לו חשוב וראוי לקדם את הפניות .מעוניינת לקבל פניות מבתי ספר נוספים

  .יזכו לתגובות אוהדות) כמו דימונה(שפנייה לערים הקטנות יותר 

  

  :יעקב מאור

נדה ברורה 'ץ כן מעוניינים בפניות נוספות אך צריכים קודם לכן להתכונן לכך מבחינת אג"אנו באומ

  .ומסודרת
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  :ר רן כוחן"ד

לשם כך אנו . אנו מעוניינים בפניות נוספות מטעם בתי ספר. ץ"העיסוק בשחיתות היא הליבה של אומ

זקוקים לנציגים רבים מטעם התנועה ומתנדבים נוספים מתאימים שיהיו מוכנים לשתף עמנו פעולה 

  .בתחום זה

   

  :ר המועצה" יו–מיכאל קורינאלדי ' ד פרופ"עו

מזמין את דליה גאון לדווח על פעילות הועדה לעניינים . ריתהקמנו ועדות משנה למועצה הציבו

  .מוניציפאליים ואת רוני סרנת לדווח על פעילות הועדה לביקורת המדינה

  

  :דליה גאון

  .'מר עמוס ברקוביץ, ר הועדה"מבקשת לשלוח איחולי החלמה ליו

  . שוטפתד רמי גרינברג שנאות להצטרף לועדה ולעזור בקידום פעילותה ה"מציגה את עו

ישנה שחיתות רבה בועדה לתכנון ובניה ולכן מטרתנו בימים אלו לשנות סעיפים מנדטוריים בחוק 

  .תכנון ובניה

  

  :עצהור המ"מ יו" מ– וירשובסקי ד מרדכי"עו

החלטנו להתמקד בה וללמוד ממנה לגבי ערים . הגיעו אלינו הרבה פניות לטיפול מהעיר רחובות

ה להעביר אליה הצעות ובקשות לנושאים חשובים נוספים הראויים מזמין את חברי המועצ. אחרות

  .לטיפול במסגרת זו

  

  :ץ חברתי"ר שלוחת אומ" יו–אראלה גולן 

  38א "מבקשת שיטפלו בנושא תמ

  

  :רוני סרנת

בפגישותינו דנו האם מטרת הועדה היא לבקר את מבקר המדינה או שנגיע למחוזות אליהם המבקר 

  .לא יכול להגיע

  .של השרים. פ.נהר הציע שנבקר את מבקרי הפנים של הממשלה שהינם תד ש"עו

לעניות דעתנו מבקרים צריכים להיות כפופים למבקר המדינה ועל כך נדון איתו בפגישה שנקבעה 

  .לחברי הועדה עם המבקר בחודש זה

 שמבקר, כפי שהוצע, חשוב שתהיה פונקציה כזו ולא. ל אין מבקר"נושא נוסף שעלה הוא שלצה

  .ל"ט יבקר גם את צה"משהב

  

  

  :ץ"ר הנהלת אומ" יו–אריה אבנרי 

  .מבקש לשלוח איחולי החלמה לחברי המועצה יוסף בזיל ולובה אליאב

מספר שלפני כשנתיים פגש בועדה לביקורת המדינה בכנסת קבוצה של נערים בראשותה של רחל 

  .ץ"נועת אומאת שלוחת צעירי תבימים אלו מקימים . שהרשימה אותו מאד, אמרני

  

  :רחל אמרני

קיבלתי פניות מתלמידים , ת"בעקבות הרצאה של אריה אבנרי בבית הספר לשגרירים צעירים בפ

 אחת הפעולות שנעשו בהקשר לכך הוא יום העיון עליו דיבר קודם לכן רן .ץ"שביקשו להצטרף לאומ

  .ת"מפ' תלמיד כתה יא, דובר השגרירים הצעירים, ספינקאמעבירה את רשות הדיבור אל דביר . כוחן
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  :ספינקאדביר 

מטרת השגרירים הצעירים הוא להכשיר בני נוער איכותיים שתפקידם ייצוג בני הנוער הישראלים 

תקוה -ההכשרות המועברות הן בשיתוף של עיריית פתח. נוער זה הוא מנהיגי העתיד. ברחבי העולם

ת נגד הגזענות "הפגינו בפ. משלהנערים אלו נוכחים בועדות הכנסת ובמשרדי מ. ומשרד החוץ

  .שהיתה כנגד ילדי האתיופים במוסדות החינוך בעיר

, אך ישנם גם אחרים) 'האח הגדול וכד(את רוב הנוער של ימינו מעניינת תרבות הריאליטי והרייטינג 

  .שרוצים לתרום למדינה, כמו השגרירים הצעירים

  

  :ץ"ר הנהלת אומ" יו–אריה אבנרי 

מציע שהנוער יבחר . לחבר חזון. ץ"עשית בכדי לייסד את שלוחת צעירי אומצריך לגבש דרך מ

  .ץ לגיבוש מסמך סופי ולאחר מכן נקיים טקס יסוד"מזכירות שתעבוד מול אומ

  .ץ"ועתה נעבור לנושא גיוס תרומות לאומ

  .ח של התנועה לאיכות השלטון" מליון ש3.5ח לעומת " אלף ש400ץ הוא כ "התקציב השנתי של אומ

  ?האם יש לחברים רעיונות לגיוס תרומות

  

  :ר המועצה" יו–מיכאל קורינאלדי ' ד פרופ"עו

  .מציע לפנות לקרן לישראל חדשה

  

  :רוני סרנת

  .מציעה לפנות לקרן אביחי

  

  :עד חריש-ד גיל"עו

  .ח תרומות לעמותת לשובע" מליון ש12אוסף מידי שנה 

  .ח" ש5 או 10ים של  סכומSMS תרומה באמצעות –מציע לפנות אל הציבור 

  .להראות לציבור מה עשינו עד כה ולבקש תרומתם בכדי להמשיך את הפעילות

  

  :ד שמואל שנהר"עו

מציע להקים צוות של בעלי מקצוע שביתוף עם חברי מועצה שיכולים . גיוס תרומות הוא ענין מקצועי

  .שיעלה הצעות אופרטיביות, עד חריש- כמו גיל, לתרום מנסיונם לענין זה

  

  : ר המועצה" יו–מיכאל קורינאלדי ' ד פרופ"עו

  .מציע להזמין לישיבה הבאה שופט עליון בדימוס כמו ברק

  .ומודה למשתתפיםמסכם את הישיבה 

  

  

  

  :על החתום

  

        ד"עו, מיכאל קורינאלדי' פרופ

  

  ר המועצה הציבורית"יו

  


